
 

 

Protokoll från fyrtioandra mötet med PlantLinks styrelsekommitté 
 

Tid  Tisdagen den 24 maj 2022 kl 13:00-16:30 
 
Plats  LTH Navet: Videokonferensrum, Sölvegatan 22, Lund (här) eller Online via 

Zoom (https://slu-se.zoom.us/j/68802453399; passcode: 460562  

Närvarande: 
Thomas Moritz, Köpenhamns universitet, ordförande 
Federico Gomez, LTH (tillträdande föreståndare) 
Erik Andreasson, SLU 
John Yong, SLU 
Mariette Andersson, SLU (ställföreträdande föreståndare) 
Leif Bülow, LTH (vice ordförande) 
Karl Magnus Adielsson, Region Skåne 
Alf Ceplitis, Lantmännen Lantbruk AB 
Johanna Osterman (doktorand SLU) 
Erik Alexandersson, SLU (avgående föreståndare) 
Anna Maňourová, SLU (koordinator) 
Svante Resjö, SLU (sekreterare) 
Andreas Gustavsson Fredlund, ekonom, SLU 
Siri Caspersen 
 
Frånvarande med meddelade förhinder: 
Svend Christensen, KU 
Abraham Ontiveros Cisneros (doktorand LU) 
Allan Rasmusson, LU 
Rajni Hatti-Kaul, LU 
 

 
 
1. Mötet öppnas 

Thomas Moritz öppnade mötet. 
2. Val av justeringsperson 

Johanna Osterman valdes till justeringsperson 
3. Föregående mötes protokoll (Bilaga 1) 

Deltagarna diskuterade föregående mötes protokoll. Erik Alexandersson 
sammanfattade utveckling i samarbeten med Danmark. Fascination of Plants Day 
diskuterade kort, de som deltagit tyckte att det varit lyckat. Alla övriga punkter som 
behöver diskuteras finns med på dagens dagordning och kan diskuteras där. 
Protokollet lades till handlingarna. 

https://goo.gl/maps/PP1sMDsFAPA8GfiYA
https://slu-se.zoom.us/j/68802453399


4. Meddelanden 
Erik Alexandersson gick igenom ett antal meddelanden: 

a) Fascination of Plants Day – PlantLink ordnade ett arrangemang i Lund med 
lyckat resultat 

b) Havrens genom är nu sekvenserat och publicerat i Nature med stark 
medverkan från ScanOats-forskare. Leif Bülow berättade att det även 
kommer att komma många uppföljande artiklar. 

c) Ramesh Vetukuri har fått ett stort ”Novo Nordisk Foundation emerging 
investigator grant” som är det första växtvetenskapliga från dem i Skåne. 

d) Diskussioner pågår om Interreg-ansökan med Nordcrop och Århus 
universitet. 

e) Alf Ceplitis informerade om framtidsgården Svalöv en, ny 
växtförädlingsenehet av Lantmännen i Svalöv. Invigningen sker 14 juni på 
plats eller online. 

f) Botaniska trädgården i Lund söker en ny chef och annonsen ligger ute nu. 
g) Postgraduate Courses in the Life Sciences (PCLS)-kurserna från LU och SLU 

Alnarp nu är öppna för registrering. 
h) Erik Alexandersson och Svante Resjö ordnar en sommarkurs i 

växtskyddsbiologi i samarbete med ELLS i augusti. I nuläget är det  över 60 
sökande till 30 platser. 

i) ELLS studentkonferens ordnas i Prag 23-24 september. 
j) Erik Alexandersson påminde deltagarna om EPSOs onlineseminarier. 

5. Ekonomisk lägesrapport. Föredragande: Andreas Gustavsson Fredlund 
Andreas inledde med att sammanfatta varifrån PlantLinks anslag kommer. 
Därefter visade han budget och utfall hittills för 2022. Intäkterna är enligt 
budget hittills för 2022. PlantLink har lite lägre lönekostnader än budgeterat 
eftersom Federico Gomez inte startade förrän mitten av mars. 
Driftskostnaderna är lite högre än budgeterat, men vi har även ganska mycket 
medel från föregående år som vi inte har gjort av med. 
Prognosen är att personalkostnaderna ökar lite, men svårt att göra en exakt 
prognos för hela utfallet eftersom driftskostnaderna är svåra att förutsäga. 
Vad gäller 2023  är utgifterna prognostiserade att bli ca 500000 kr högre än 
uppskattat tidigare, pga högre lönekostnader,och framförallt högre indirekta 
kostnader. Trots detta kommer PlantLink att inte att ha ett underskott netto 
vid slutet av 2023. Mötet diskuterade driftskostnaderna och vad de används 
till. 

6. Val av ny biträdande verksamhetsledare från 1 juli 2022, Föredragande: 
Thomas Moritz 
Thomas Moritz sammanfattade läget, vilket är att PlantLink inte har haft någon 
biträdande verksamhetsledare sedan Tina D´Hertefeldt slutade i 1 juli 2021. En ny 
ska komma från SLU eftersom Federico Gomez är från LU. Thomas och en 
beredningsgrupp har undersökt kandidater och föreslår Erik Alexandersson som mest 
lämpad. Beslut: Erik Alexandersson valdes till biträdande verksamhetsledare av 
mötet. 



7. Ny styrelsekommitté 1 juli 2022, Föredragande: Thomas Moritz 
PlantLink kan välja nya medlemmar om vi vill från 1 juli, men måste inte. Leif 
Bülow sammanfattar läget från LU. Leif Bülow kan tänka sig att stanna och ska kolla 
med Allan Rasmusson. Rajni Hatti-Kaul vill lämna men har ingen klar ersättare. 
Mariette Andersson sammanfattar för SLU. Mariette och John stannar, kanske Erik 
Andreasson. Diskussionerna fortsätter på både LU och SLU och ska vara färdigt 
senast 1 juli 2022.  

8. Arbetsfördelning PlantLink (Bilaga 2), Föredragande: Anna Maňourová och 
Federico Gomez 
Anna sammanfattade förslaget enligt bilaga 2. Detaljerad arbetsfördelning ska göras 
enligt tidigare (se Excelfil). Mötesdeltagarna diskuterade vilka de största 
utmaningarna är, och kom fram till att det främst rör sig om externa anslag. Mötet 
diskuterade vilka anslag som är aktuella just nu. 

9. Cropbooster-P, avslutning, Föredragande: Siri Caspersen 
Siri Caspersen redovisade Horizon2020-projektet Cropbooster-Ps avslutande möte. 
PlantLink är en av flera “stakeholderss” för Cropbooster-P, som är ett brett projekt 
för ett storskaligt konsortium för framtida klimatrobusta grödor. Siri Caspersen 
sammanfattade de utmaningar man identifierat och framtida mål för växtförädling 
och jordbruk. Sju workpackages med olika mål utgjorde projektet. Slutrapporten är 
snart färdig nu och kommer att finnas på deras website, och kommer antagligen att 
leda till en stor EU-ansökan. Mötet diskuterade vilka möjligheter det kan ge för att 
göra ansökningar i regionen. 

10. PlantLink day 5 oktober, Föredragande: Erik Alexandersson och Federico 
Gomez 
Federico Gomez presenterade ett uppdaterat program med tema ”New Plant 
Products”. Programmet är nästan färdigt och mötesdeltagarna tyckte i allmänhet att 
det såg lovande ut. 

11. Mediestrategi PlantLink, Föredragande: Anna Maňourová 
Anna Maňourová sammanfattade förslaget till social mediestrategi. För närvarande 
finns PlantLink på sin website och Twitter, samt på Facebook, men där med låg 
aktivitet. Anna Maňourová försöker aktivera Facebooksidan och avvaktar vad 
resultatet blir. Nya medier är Linkedin och en Slackkanal. Målgruppen är studenter, 
forskare och personer inom industrin. Anna Maňourová jobbar med websidan för att 
uppdatera den och kolla språket.  En ny design för bättre läsbarhet är planerad. En 
sida om sucesss-stories skulle behövas, både inom och utanför PlantLink. Aktivitet 
på sociala medier och evenemang behövs för besök. Fascination of Plants Day driver 
antalet besökare. Twitter är bra för korta meddelanden om vad som händer i nuläget. 
Erik Alexandersson påpekade att det mest är internationella kontakter som följer oss 
på Twitter, som policymakers, vetenskapliga tidsskrifter, journalister med mera. Det 
är en tillgång som skulle vara mycket svår att bygga upp igen och som vi antagligen 
kan utnyttja ännu mer. LinkedIn återstartades för tre veckor sedan (fanns en grupp 
innan men nu har vi en företagssida) och Slack startade nyligen. Mötet diskuterade 
om Slack är till för intern eller extern kommunikation. Det är något som måste 



diskuteras och tydliggöras. Federico Gomez vill att vi den ska expandera och kunna 
användas för många typer av extern och intern kommunikation. 

12. Framtida strategi och nya kontakter för PlantLink, Föredragande: Federico 
Gomez 
Federico Gomez gick igenom sitt förslag till framtida strategi och nya kontakter. Om 
finansieringen tar slut är det viktigt att ha en plan för ett nytt center som kan ta 
verksamheten vidare. Mataspekten är också viktig. Det är kritiskt att knyta nya 
kontakter. Federico listade ett antal nya kontakter inom Agrifood-området. 
Diskussioner med dessa pågår. Federico Gomez påpekade att det för närvarande 
finns en rörelse inom agrifood-sektorn med stora satsningar och PlantLink behöver 
finnas med. Han identifierar tre strategiska aktiviteter: 1) Forskning, att hjälpa till att 
bygga upp konsortier 2) Innovation och utbildning, att koppla ihop studenter och 
industrin på olika sätt. 3. ”People and society”. Till exempel kan man koppla ihop 
Jordbrukare med Region Skåne, eller vetenskapsprojekt i skolorna med NordGen. 
Andra samarbeten med skolorna diskuterades. 
När Erik Alexandersson hade ett möte med flera externa organisationer lyftes 
behovet av en digital kommunikationsplattform. Linkedin fyller en del av den 
funktionen, men Slack skulle kunna fylla den funktionen för nuvarande och framtida 
samarbetspartners. En annan viktig strategi för framtiden är att söka anslag. Möjligen 
ett anslag för att låta någon skriva. Mötet diskuterade detta och kom fram till att det 
är bråttom att välja någon om den personen ska skriva en ansökan med deadline i 
september-oktober. Det finns flera ”EU call on Food Bioeconomy, Natural 
Resources, Agriculture and Environment” med deadline i September.  
Beslut: Mötet beslutar att utlysa ett anslag på 40000 SEK som hjälp för att skriva 
anslaget, och att Federico Gomez och Thomas Moritz ska göra urvalet bland 
sökande, eventuellt med extern hjälp.  

13. Lägesrapport NordPlant, Föredragande: Erik Alexandersson 
Erik Alexandersson sammanfattade läget i NordPlant. NordPlant kommer att delta 
vid IPPS i Wageningen, ordna sitt årliga möte den 30 November för vilket 
programmet är så gott som klart  tillsammans med Göte Turesson-jubiléet 29 
november, ordnar en NOVA-kurs 28 nov – 2 dec. En ny Nordforskansökan för ett 
konsortium där många av grupperna bakom PlantLink ingår är inskickad, och en ny 
review har blivit antagen för publicering Journal of Experimental Botany. 

14. Ev övrigt 
Inga övriga frågor. 

15. Nästa möte  
Höstens möten hålls 30 augusti 13.00-16.30, 5 oktober 10.00-11.30, 6 december 
10.00-16.00. Den sista mötet är form av en längre workshop med inbjudna externa 
nyckelpersoner. 

16. Mötet avslutas 
Thomas Moritz avslutade mötet. 

 
Vid protokollet: 
Svante Resjö 



Justeras: 
Johanna Osterman 
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